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CONCEPTVERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 19 NOVEMBER 2009 

VAN DE COMMISSIE SAMENLEVING VAN DE GEMEENTE HAARLEM 

 

Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 

De heren Azannay (GroenLinks), Van de Manakker (SP), Pen (CDA), De Ridder (PvdA), Trompetter 

(Actiepartij), Vreugdenhil (CU-SGP) en  

de dames De Jong (GroenLinks), Lodeweegs (PvdA), Özogul-Özen (SP), Swen (CDA) en Van Zetten 

(D66) 

Afwezig met kennisgeving: mevrouw Keesstra (CDA), de heer Rutten (VVD) 

Mede aanwezig: de heren Hiltemann (voorzitter) en Divendal (wethouder) en de dames Van der 

Molen (wethouder) en Taets van Amerongen-Ingram (secretaris) 

Verslag: G-J. Timmermans (Notuleerservice Nederland) 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent om 20.10 uur de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  

 Er is bericht van verhindering van de heer Rutten en mevrouw Keesstra. 

 De heren Vrugt en Rutten hebben onderwerpen aangedragen voor de presentatie van de GGD. 

Suggesties kunnen tot uiterlijk eind november aangeleverd worden. 

 Als bespreking van het verdere proces na de uitkomst van het stadsgesprek over huiselijk geweld 

gewenst wordt door de commissie, kan dat voor een volgende vergadering geagendeerd worden. 

Dat blijkt het geval te zijn. 

 De behandeling van de nota Evaluatie Inburgeringsbeleid Haarlem 2007 – 2009 kan door het 

college niet vóór 17 december worden afgerond. De vertraging van enkele weken is veroorzaakt 

door de noodzakelijk, maar tijdrovende acties die in het najaar zijn ondernomen in het kader van 

de zogeheten Taskforce Inburgering (zie de brief aan de commissie Samenleving). De resultaten 

worden inmiddels wel zichtbaar. De verwachting is dat eind januari 2010 een raadsmarkt over de 

nota kan worden georganiseerd waar ook enkele organisaties zich zullen presenteren. Tijdig vóór 

de raadsmarkt komt informatie over de stand van zaken beschikbaar. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden 

 

De heer Van Wonderen zegt dat de beschikbaar gestelde gelden voor achterstallig onderhoud aan de 

volkstuinen glorieus zijn besteed. Binnenkort komt daarvan een eindverslag naar de wethouder. Hij 

bedankt de gemeente namens de volkstuinders. Bovendien meldt hij dat de schooltuinen in Schalkwijk 

na drie jaar werken dichterbij zijn gekomen. De 2 ha grond wordt teeltrijp gemaakt, er worden hekken 

geplaatst en de werving voor vrijwilligers via de wijkraden komt op gang. Hij verwacht dat er rond 

april zes tot zeven scholen geaccommodeerd kunnen worden. Hij is daar erg tevreden mee. 

 

3. Vaststellen agenda 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4. Conceptverslagen van de commissie Samenleving van 15 en 29 oktober 2009 

 

Conceptverslag van 15 oktober 2009. 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Conceptverslag van 29 oktober 2009 

Pagina 3:  

Mevrouw Van Zetten stelt dat zij heeft gezegd het merkwaardig te vinden dat volgens de verordening 

kinderen tussen de 18 en 23 jaar, die dus eigenlijk geen kinderen meer zijn, slecht maximaal één uur 

mogen meehelpen in het huishoudelijk werk. Zij vindt het relevant te vermelden dat de wethouder het 

daarin met haar eens was, terwijl het toch om een voorstel van het college ging. 
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De voorzitter zegt dat deze toevoeging verwerkt zal worden naast de vervanging van het woord 

‘personen’ door ’kinderen’. 

 

Naar aanleiding van: 

 

Pagina 3: 

De heer Trompetter vraagt of inmiddels is uitgezocht of er tegenstrijdigheden zitten in de 

Woonschepenverordening en de voorliggende verordening. 

Wethouder Divendal zegt dat er geen tegenstrijdigheden zijn gevonden. 

 

Pagina 9: 

Mevrouw Van Zetten zegt dat zij nog steeds geen financiële cijfers van Dunamare heeft ontvangen. 

Wethouder Divendal zegt dat die zullen worden toegezonden zodra ze beschikbaar zijn. Dan zal 

Dunamare ook apart kunnen worden geagendeerd, zoals dat vanavond met Spaarnesant gebeurt. 

 

Met deze wijzigingen en opmerkingen wordt het verslag vastgesteld. 

 

5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 

 

De heren Vreugdenhil en Pen hebben vragen voor wethouder Van der Molen, mevrouw  Van Zetten 

en Özogul voor wethouder Divendal. 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

Ter advisering aan de raad 

 

6. Jaarverslag 2008 Regionale Meld- en Coördinatiefunctie (RMC) Voortijdig 

Schoolverlaten Midden- en Zuid-Kennemerland en Jaarverslag Leerplicht 

Haarlem 2007-2008 

 

De heer Trompetter merkt op dat de bespreking van deze stukken laat in het jaar plaatsvindt. 

 

Mevrouw Lodeweegs is verheugd over de dalende aantallen schoolverlaters. Zij vraagt waarom er de 

begeleiders voor specifieke doegroepen tijdelijk zijn (p.3 RMC). 

 

De heer Azannay vindt eveneens dat bespreking van een jaarverslag over 2008 in november 2009 

rijkelijk laat is. Hij noemt het een goed onderbouwd stuk, waarin weer eens vastgesteld wordt dat de 

doelgroep van jongeren met een complexe problematiek groeiende is. Hij verwijst naar een motie in de 

raad waarbij gesteld is dat kwetsbare doelgroepen een ander traject behoeven. Hij is benieuwd of er al 

iets geregeld is om de momenten van instromen en overschakelen te verruimen. Bij het Novacollege in 

Amsterdam kan men in september of januari instromen en/of overschakelen. Hij vraagt werk te maken 

van het vergroten van het aantal leerwerktrajecten. 

 

Mevrouw Van Zetten betreurt het dat het stuk over dit belangrijke onderwerp niet actueel is. Zij 

vraagt hoe het gesteld is met de plaatsing van leerlingen die het NT2-traject in aparte klassen 

doorlopen hebben. Zij heeft vernomen dat die vaak langdurig thuis zitten in afwachting van een 

overgang naar het reguliere onderwijs. Zij vraagt of het leerwerktraject van het pontje dat binnenkort 

gaat varen, ook betrokken wordt bij het op pagina 4 genoemde project voor binnenvaart en 

havenbedrijf. 

 

De heer Van de Manakker vraagt of een cliënt voor de op pagina 3 en 4 genoemde functies te maken 

krijgt met verschillende personen of dat één begeleider al die functies voor de betreffende cliënt 

vervult. Voorts is hij benieuwd wat in de tabel op pagina 6 bedoeld wordt met de kolom ‘overige’  

Bij de verzuimcijfers op pagina 21 van het leerplichtrapport signaleert hij uitschieters bij het vmbo-

beroepsgericht. Hij wil weten of daar maatregelen voor genomen zijn of worden. 
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Mevrouw Swen vraagt of een leerling die meermalen verzuimt in de registratie opgenomen wordt als 

één geval of voor elke keer. Zij vraagt naar de definitie van vroegtijdige schoolverlaters: wanneer 

wordt een verstokte spijbelaar tot schoolverlater bestempeld? Zij informeert naar de stand van zaken 

rond de aangekondigde projecten om meer leerwerkplekken te realiseren. Verder wil zij graag een 

toelichting op de betekenis van de invoering van de kwalificatieplicht. De passages op pagina 5 komen 

op haar over als drogredeneringen. 

 

De heer Vreugdenhil vraagt of de formatie leerplichtambtenaren inmiddels op orde is en is toegerust 

op de taken. 

 

Wethouder Divendal memoreert dat er voor het zomerreces een uitgebreide presentatie is geweest 

over vroegtijdige schoolverlaters, waar veel van de gestelde vragen aan de orde zijn gekomen. Nu gaat 

het om het wettelijk verplichte jaarverslag. Haarlem is een centrumgemeente en is daarom afhankelijk 

van de aanlevering van cijfers door derden, onder meer van het ministerie. Een deel van de gegevens is 

inmiddels achterhaald door nieuw beleid en actuele ontwikkelingen. 

De instroom en omschakeling in opleidingen is bij Nova inmiddels meer keren per jaar mogelijk. 

Rond de zomervakantie zijn in het vmbo-beroepsgericht goede resultaten geboekt door met belrondes 

te achterhalen waar leerlingen naartoe gaan. Door het jongerenloket en de toegenomen samenwerking 

tussen verschillende diensten gaan zaken de goede kant op. Er zijn meer leerwerktrajecten dankzij het 

platform Arbeidsmarkt-Onderwijs. Er komt een specifieke beurs om tot een betere match te kunnen 

komen en zo een belangrijk knelpunt weg te nemen. Bij NT2  was een groot probleem, vooral 

vanwege een grote instroom uit Oost-Europa. Dat is grotendeels weggewerkt door een vlugge 

interventie zijnerzijds om bureaucratische drempels te slechten. De suggestie om met VSV’ers iets met 

het pontje te doen, zal hij zeker meenemen. De categorie overige zal volgens hem het gevolg zijn van 

de fijnmazigheid van de registratie en duidt op een dubbele problematiek. Wezenlijk lijkt hem echter 

de vaststelling dat ook deze gevallen herplaatst zijn. De kwalificatieplicht wordt algemeen gesteld op 

niveau 1 of 2 van het mbo. Langdurig spijbelaars zijn niet te verwarren met schoolverlaters. Een 

school is verplicht langdurige spijbelaars net zo lang ingeschreven te houden tot ze elders zijn 

ingeschreven. Bij schoolverlaters gaat het om leerlingen die in een ander traject zijn gekomen. Elk 

spijbelgeval wordt apart geregistreerd. De leerplicht is op orde, zoals bij een eerder raadstuk al is 

aangegeven. Hij weet niet hoeveel leerlingen er per begeleider worden opgevangen; het is wel zo dat 

een leerling met één persoon te maken krijgt voor de verschillende trajectbegeleidingsfuncties. Die ene 

persoon regelt bij specifieke gevallen de verwijzing naar instanties als jeugdzorg. 

 

De heer Azannay is blij te horen dat er voldoende leertrajecten zijn en dat er een beurs komt om een 

betere match te maken. Hij vraagt vooral extra aandacht voor de leerlingen op niveau 1 en 2 van het 

mbo, die niet erg in tel zijn bij werkgevers. 

 

Mevrouw Özogul vraagt of er een stappenplan met het Nova College is afgesproken om de uitval 

terug te dringen en zo ja, hoe dat werkt. Verder vraagt zij wie de coördinatie en begeleiding op zich 

neemt van jongeren die geen diploma hebben behaald en daarna via het volwassenenonderwijs alsnog 

de gemiste vakken proberen te halen.  

 

Wethouder Divendal is het met de het Azannay eens dat eraan gewerkt moet worden om de 

weigerachtigheid van het bedrijfsleven voor die categorie weg te nemen. Er is een stappenplan met het 

Nova dat werkt. De mogelijkheid van een papieren tijger in de verantwoording door Nova wordt 

aanmerkelijk minder door de gedegen en diepgaande cijfers van het ministerie. De knelpunten komen 

er goed uit naar voren, ook van Haarlemse leerlingen die inmiddels op een school buiten Haarlem een 

opleiding volgen. Het Jongerenloket doet de gevraagde coördinatie en begeleiding, met intensief 

nabellen en al. Het loket bereikt alle jongeren en regelt onder meer EVC-trajecten. 

 

De voorzitter stelt vast dat het stuk als hamerstuk naar de raad gaat. 
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Overige punten ter bespreking 

 

7. Onderwijs 

- Voor– en vroegschoolse educatie (2009/112710) 

- Jaarverslag Bestuurscommissie Openbaar Primair Onderwijs 2008 

 

De voorzitter deelt ter toelichting mede dat het vanavond gaat om het jaar 2008 (en niet 2009 zoals 

abusievelijk was vermeld), toen het onderwijs nog was gedelegeerd aan de bestuurscommissie OPOH. 

De jaarrekening 2008 van OPOH wordt nu in de vergadering uitgereikt. Sinds januari 2009 is de raad 

bevoegd de begroting en de jaarrekening goed te keuren, zoals staat vermeld in het document van 

overdracht van de bestuurscommissie OPOH aan de stichting Spaarnesant. In dat document staat 

tevens de aanbeveling bij de begroting en jaarrekening een overleg te organiseren tussen het 

gemeente- en het schoolbestuur waarin men elkaar van relevante ontwikkelingen op de hoogte stelt. 

Dit vanwege de zorgplicht van het gemeentebestuur. Vanmiddag is de begroting 2010 van de stichting 

bij de griffie binnengekomen. Bij de behandeling van de begroting zal dus binnenkort een dergelijk 

overleg georganiseerd worden. De bespreking van de jaarstukken over 2008 vindt vanavond plaats op 

verzoek van D66 en CDA, gedaan in de vergadering van 1 oktober 2009. Bestuur en directie van 

stichting Spaarnesant zijn met drie mensen vertegenwoordigd. Hij nodigt hen uit aan tafel plaats te 

nemen. 

 

De heer Hans Koole (voorzitter) stelt zijn medebestuurslid Helmie van Ravestein en algemeen 

directeur Riana Zandbergen voor. Het bestuur is sinds een half jaar voltallig in functie, een en ander in 

goede afstemming met de gemeente en de GMR. Het college en de raad staan in de statuten op diverse 

plaatsen genoemd als partij voor overleg en goedkeuring. Het bestuur is harmonieus, ambitieus en nog 

zoekend naar een bestuursstijl. Het bureau OSK is soepel geïntegreerd in de organisatie. Een zorgpunt 

is de door het Rijk aangekondigde bezuiniging op de onderwijspost bestuur en management, die voor 

Spaarnesant in 2010 165.000 euro gaat kosten en in navolgende jaren 350.000 euro. Het bestuur en de 

PO-raad bestrijden de opvatting van de staatssecretaris dat dit niet ten koste zal gaan van het primaire 

proces. Hij maakt van de gelegenheid gebruik om het nieuwe logo te presenteren van Spaarnesant met 

als ondertitel ‘sterk in leren’. 

 

Mevrouw Van Zetten merkt op dat D66 uitermate kritisch is over de naam, net als over die van 

andere stichtingen op het gebied van onderwijs en welzijn waar het werkterrein niet in te herkennen 

valt. 

 

Mevrouw Zandbergen wil graag enkele accenten van de stichting toelichten. Men legt een stevig 

accent op taalbeleid, waarvoor ook extra subsidiegelden zijn verworven. Men werkt niet alleen aan de 

vorming van cognitieve, maar ook aan sociale competenties. Er zijn vestigingen binnen en buiten 

Haarlem voor kinderen met belemmeringen. Voor het VVE-beleid is men voorstander van een 

doorgaande lijn van voor- naar vroegschool door programmatische en personele koppelingen tussen 

school en peuterspeelzaal. Het convenant met besturen en de wethouder begint vorm te krijgen. De 

school in de wijk krijgt gestalte door per wijk een budget beschikbaar te stellen waar de betreffende 

scholen zelf over beslissen. Als uitvloeisel van een conferentie over schoolsegregatie voeren de 

bestuurders in het basisonderwijs nu overleg over leerlingenstromen. 

 

De heer Van de Manakker zegt in de stukken niets gevonden te hebben over de motie rond 

segregatie. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt dat in het jaarverslag over 2008 uiteraard niets staat over acties die in 

2009 zijn ondernomen. 

 

Mevrouw Van Zetten vraagt hoe het staat met de VVE-gelden. In 2007 was er een onderbesteding, in 

2008 zijn die bijna volledig besteed. Zij vraagt hoe het mogelijk is hoe die onderbesteding heeft 

kunnen optreden. Zij heeft gezien dat er voor drie scholen na negatieve inspectierapporten extra 

maatregelen zijn getroffen. Zij is benieuwd om wat voor soort problemen het gaat en of niet ook 
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andere scholen in de zorgenzone zitten. Verder heeft zij gezien dat een Cito-toets geen standbeleid is, 

maar wel een entreetoets. Zij vraagt naar de redenen achter die keuze. Het is immers bekend dat 

docenten kinderen uit lagere milieus vaak te laag inschatten. Verder is zij benieuwd of de stichting 

naast de reguliere Impulsgelden nog andere subsidies voor taalbeleid heeft verworven. 

 

Mevrouw Swen heeft met name vragen over de VVE. Er zijn in Haarlem 1041 kinderen die aan de 

criteria voldoen. Maar wat zijn die criteria? De gemeente ontwikkelt die kennelijk zelf, maar het Rijk 

moet zijn goedkeuring verlenen. Waarom heeft het Rijk dan niet zelf criteria vastgesteld? Bij de 

criteria die in het stuk staan genoemd, heeft zij ook vraagtekens. Waarom vallen kinderen van wie de 

moeder een andere taal als moedertaal heeft per definitie binnen de criteria? Wat wordt bedoeld met 

een risico op taalachterstand? Hoe verplichtend is de kwalificatie die uit toetsing aan de criteria 

voortkomt? Moet een kind dan deelnemen aan VVE of is het een al dan niet stringent advies? 

 

De voorzitter zegt dat de wethouder eerst antwoord zal geven op de vragen van de fracties die het 

verzoek om bespreking hadden gedaan. Daarna kunnen eventueel andere fracties nog vragen stellen. 

 

Wethouder Divendal merkt op dat de meeste vragen in een telefoongesprek met de ambtenaar hadden 

kunnen worden beantwoord. Het VVE-beleid valt nu nog onder het GSB, waarvoor elke gemeente 

afzonderlijk rekenschap moet afleggen aan het Rijk. In de toekomst zal het worden opgenomen in een 

nieuwe wet en zal het Rijk zelf criteria vaststellen. Haarlem heeft er bewust voor gekozen de groep zo 

ruim mogelijk te definiëren. Het moedertaalcriterium is opgenomen omdat voor kinderen vooral de 

taalcontacten met de moeder van belang zijn voor de ontwikkeling in de eerste levensjaren, ongeacht 

de opleiding van de moeder. De ambitie om zo veel mogelijk kinderen te bereiken, is mede ingegeven 

door de aansporingen van mevrouw Van Zetten om onderbesteding te voorkomen.  

 

Mevrouw Van Zetten stelt dat die verruiming eerder te realiseren was geweest als de gemeente niet 

het geld gestoken had in gebouwen, maar in onderwijs. 

 

De heer Divendal acht dat een andere discussie, die bovendien al in de commissie is afgerond. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt dat de scholen Focus, Zuiderpolder en Hannie Schaft door de inspectie 

nauwkeurig worden gevolgd. Er zijn directiewisselingen geweest, waarna enige tijd nodig is om op 

orde te geraken. Men is op de goede weg en heeft er vertrouwen in dat nieuwe inspectiebezoeken 

positiever zullen uitvallen. De entreetoets hanteert men als maatgevend en dat werkt goed naar het 

VO. Bij een entreetoets zijn de kinderen minder nerveus dan bij de Cito-toets. Daarnaast hanteren 

scholen de NIO-toets, een intelligentietoets. Gekoppeld aan de zogeheten warme overdracht naar VO-

scholen is sprake van een volmaakt pakket voor de overgang naar VO. 

Er is naast de Impulsgelden die automatisch op basis van postcodes binnenkomen, inderdaad hard 

gewerkt om een andere taalsubsidie binnen te halen. De stichting heeft complimenten gekregen voor 

de opbrengstgerichte vorm van de aanvraag. De onderbesteding van VVE-gelden in 2007 had te 

maken met een nauwkeurig onderzoek samen met de gemeente naar de locaties waar het geld het best 

kon worden ingezet. Daarna kon het geld met optimaal rendement worden ingezet voor de kinderen 

die daar het meest bij gebaat zijn. Ook voor de schakelklas zijn opbrengstgerichte afspraken gemaakt.  

 

Mevrouw De Jong heeft begrepen dat ook kinderdagverblijven bij VVE worden ingeschakeld. 

 

Wethouder Divendal bevestigt dat bij de vaststelling van het peuterspeelzalenbeleid is gesteld dat 

kinderen die tot hun vierde jaar in een kinderdagverblijf worden opgevangen, ook toegang zouden 

moeten hebben tot VVE-faciliteiten. Dat moet nog uitgewerkt worden. 

 

Mevrouw Van Zetten informeert naar de relatie tussen de vroegschoolse en voorschoolse educatie. De 

peuterspeelzalen maken immers geen deel uit van Spaarnesant. 
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Mevrouw Zandbergen zegt dat geprobeerd wordt zo veel mogelijk afstemming te bereiken in 

programma’s en scholing van personeel op speelzaken en in groep 1, zodat een doorlopende lijn 

gevolgd kan worden. 

 

De heer Trompetter informeert of de werkelijke uitgaven in 2009 beter aansluiten bij de begroting 

dan in 2008 het geval was. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt dat de cijfers tot het derde kwartaal in ieder geval in die richting wijzen. 

Er is geïnvesteerd in een betere opzet van de administratie en dat werpt zijn vruchten af. 

 

Mevrouw Lodeweegs is benieuwd of alle scholen dezelfde methode gebruiken voor de sociale 

competenties. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt dat met een werkgroep van directeuren een notitie is opgesteld waarin 

elke school zich heeft verplicht daar aandacht aan te schenken. In beginsel is elke school vrij in de 

keuze van methodes, mits het maar gebeurt. 

 

De heer De Ridder vraagt of er actief beleid is voor ID-ers. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt er trots op te zijn dat het gelukt is een aantal ID-ers een echte aanstelling 

te geven in de administratie of als schoolconciërge. Voor een aantal anderen is een werkplek buiten de 

organisatie gevonden. 

 

De heer Pen vraagt of er buiten de drie genoemde scholen nog andere scholen kritiek zijn. Men hoort 

wel eens geluiden, bijvoorbeeld uit Amsterdam, dat de inspectie niet streng genoeg is. Het 

Kenniscentrum Brede Scholen is van oordeel dat er in Haarlem veel matige scholen zijn. 

  

Mevrouw Zandbergen zegt dat de inspectie kritischer is gaan kijken. De drie scholen zijn niet slecht 

of zwak bevonden, maar men zag er wat risico’s. Over twee andere scholen bestaan enige zorgen. Die 

worden beter in de gaten gehouden door de directie en bovenschoolse managers. Bij de overige 

scholen is geen extra aandacht nodig. 

 

De heer Koole zegt dat het bestuur in eerste instantie afgaat op de inspectierapporten en verder bekijkt 

of de resultaten van scholen beter in beeld te brengen zijn met externe normen. Het lijkt hem een goed 

idee daar een volgende keer over door te praten. Het bestuur is een bestuur op afstand en zoekt naar 

wegen om directeuren met een positieve insteek en meetinstrumenten nog beter van dienst te kunnen 

zijn. Dat gaat via bovenschoolse managers en het collegiale overleg van directeuren. 

 

Mevrouw Van Zetten informeert of er actieplannen zijn voor scholen die met Impulsgelden werken 

aan taalbeleid. 

 

Mevrouw Zandbergen bevestigt dat er per school actieplannen zijn waarvan de opbrengsten 

gemonitord worden. 

 

Mevrouw De Jong vraagt hoe het gesteld is met het rekenonderwijs. 

 

Mevrouw Zandbergen zegt dat daar in het lopende schooljaar meer gericht naar gekeken gaat worden. 

De inspectie heeft daar een goed rapport voor gegeven.  

 

Wethouder Divendal stelt dat menigeen versteld zal staan wat er tegenwoordig allemaal per leerling 

wordt bijgehouden. 

 

De voorzitter dankt de vertegenwoordigers van Spaarnesant voor hun toelichtingen. 

 

De voorzitter last om 21.25 uur een pauze in tot 21.35 uur. 
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8. Kaders voor visie welzijn 

Wethouder Van der Molen houdt een presentatie over de contouren van het welzijnsbeleid zoals zij 

en het college dat willen uitzetten. Zij is benieuwd of zij op steun van de commissie kan rekenen voor 

het verder uitwerken langs deze lijnen. Tot nu toe heeft zij nog niet veel inbreng uit de commissie 

gekregen buiten een A4 met opmerkingen en een stuk van de PvdA.  

In dit kader bedoelt zij met welzijnsorganisaties de SDO’s en Kontext. Ter aanvulling laat zij een 

eerste concept van een quickscan per wijk uitdelen. 

 

De heer Pen is het niet duidelijk hoe dit verhaal aansluit bij zijn motie. Die ging over de 

verstrengeling van het accommodatiebeheer en het eigenlijke welzijnswerk, maar was ook bedoeld als 

aanmoediging om het welzijnsbeleid in nieuwe kaders te zetten. De nota riep bij hem veel vragen op. 

Door de antwoorden en de presentatie van de wethouder zijn veel zaken opgehelderd.  

Hij is er nog steeds niet helemaal uit of het verstandig is beheer en welzijnswerk in één hand te 

houden. Het beheren van vastgoed is immers niet een kerntaak van de welzijnswereld. Dat zou ook 

een andere niet-commerciële organisatie kunnen doen. Hij is benieuwd hoe de gemeente in de 

toekomst zal handelen als er tekorten in het beheer optreden. 

Voor het CDA is een gespreide verantwoordelijkheid belangrijk. Het hoeft niet per definitie de 

overheid te zijn die de regie voert. Daar moet men pragmatisch mee omgaan en het kan van situatie tot 

situatie verschillen. Waar het om gaat, is dat voorkomen moet worden dat energie verspild wordt 

omdat organisaties langs elkaar heen werken en niet van elkaars bestaan op de hoogte zijn. Corporaties 

en kerken hebben al een lange geschiedenis in wijken en weten ook wat er speelt. Hij is geschrokken 

van de uitkomsten van de wijkenanalyse. Deze gegevens hadden al veel eerder bekend kunnen zijn en 

dan waren sommige wijken wellicht tot Vogelaarwijken verklaard. Hij is bang dat deze gegevens zich 

ook in de verkiezingsuitslagen zullen vertalen. Het gaat er niet alleen om dat mensen niet meer 

meedoen in de samenleving. Het probleem zit volgens hem dieper. 

 

Mevrouw De Jong mist een analyse van de oorzaken waarom mensen niet meer meedoen en zich 

miskend voelen. Dat ziet zij als een bron van onvrede die onder meer tot uiting komt in stemmen op 

Wilders. Daar maakt GroenLinks zich grote zorgen over. Het beheer van accommodaties acht zij als 

een wezenlijke taak voor de welzijnsorganisaties en dat is nu financieel goed geregeld. 

 

De heer De Ridder acht het een goede zaak dat nu eindelijk is overgegaan tot het maken van een 

analyse. Er is in het verleden al vaak kennis vergaard zonder er daarna iets mee te doen. Het gaat erom 

van losse gegevens een bron van informatie te maken. Het probleem van de welzijnswereld was al 

langer bekend en had dus al eerder aangepakt kunnen worden. Hij is het in grote lijnen eens met de 

sturing en visie van de wethouder en pleit voor een vervolgaanpak die niet blijft steken in nota’s, maar 

vooral bestaat uit aanpakken. De planning acht hij ambitieus, maar er wordt nu wel een slag van 

betekenis gemaakt. Hij zet wel vraagtekens bij het verschuiven van het accent van agogische functies 

als ouderen- en jongerenwerk naar opbouwwerk dat hij als tendens bespeurt in de nota en de 

presentatie. Dat er veel energie gestoken wordt in netwerken, vindt hij een goede zaak. Het niet (meer) 

meedoen in sociale netwerken ziet hij als een belangrijke oorzaak. Het uitgangspunt van Er op af! 

spreekt hem ook aan. De overheid, in dit geval dus de gemeente, is volgens hem als het openbaar 

bestuur de instantie bij uitstek om de regierol te vervullen over de uitvoerende organisaties.  

 

Mevrouw Van Zetten is verbaasd dat de heer De Ridder kennelijk al lang op de hoogte was van de 

uitkomsten van de quickscans. Volgens haar leverden die toch wel wat nieuwe inzichten op. Zij zegt 

altijd al aangedrongen te hebben op analyses. Zij is evenals de heer Pen niet overtuigd van de 

vanzelfsprekendheid waarmee de regierol aan de gemeente is toebedeeld. In convenanten is 

bijvoorbeeld al veel gedelegeerd aan corporaties. Verder ademt de nota haar iets te veel welzijnstaal en 

de sfeer die mensen hun eigen verantwoordelijkheid ontneemt. Door gebrek aan handhaving en arbeid 

en door de vervuiling van de openbare ruimte heerst er veel onvrede in de stad. De nota gaat vooral 

over gebouwen. Dat is belangrijk. Ook zij vindt het een prima idee dat mensen elkaar in wijken 

kunnen ontmoeten en verbindingen kunnen aangaan. Zij constateert wel dat er in het verleden veel 

gebouwen zijn afgestoten. Verder vraagt zij waarom commercieel verhuren niet overwogen wordt. In 
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de welzijnswereld heerst volgens haar teveel de opvatting dat alles gratis of zo goedkoop mogelijk 

moet zijn. Zij denkt dat mensen beter functioneren als ze niet afhankelijk zijn van subsidies. Voor haar 

eindoordeel wacht ze de welzijnsnota af. 

 

De heer Van den Manakker signaleert dat een sportvereniging is overgegaan tot het in huis halen van 

naschoolse opvang, niet als creatieve ingeving, maar uit overlevingsnoodzaak. Er wordt veel geld 

uitgetrokken voor accommodaties, maar hij signaleert ook veel leegstand, vooral in de avonduren. Dat 

gaat ten koste van de exploitatie. Volgens hem worden juist te hoge huurprijzen gevraagd, waardoor 

mensen uitwijken naar goedkopere locaties. 

 

De heer Vreugdenhil vindt de presentatie inzichtelijker dan de nota. Hij acht het een goede zaak 

toekomstgericht de zaken te blijven onderzoeken. Het leggen van contacten en netwerken om 

isolement op te heffen, spreekt hem aan. 

 

De heer Trompetter stelt dat je uit de analyses kunt zien hoe de leefomgeving van invloed is op het 

ontstaan van probleemwijken. Hij pleit er daarom voor ook wonen en werken bij de welzijnsnota te 

betrekken en bij elk plan een welzijnsparagraaf op te nemen. Hij is voor het inschakelen van 

zelforganisaties. Juist door een grote verscheidenheid aan mensen bij elkaar te brengen, kun je 

eenzijdige klaagzangen voorkomen. Je moet mensen juist leren over de grenzen van hun eigen wijk 

heen te kijken. Hij mist in de nota nog een investeringsbudget. Verder acht hij het een goede zaak dat 

er nu meer gekeken gaat worden naar de vraaggerichtheid in plaats van alleen naar de meetbaarheid. 

 

Mevrouw Özogul vindt dat de goede richting wordt ingeslagen. Zij houdt een pleidooi voor een 

Vadercentrum. Jongerenwerkers kunnen als vertrouwenspersonen van de jongeren een 

doorverwijsfunctie vervullen. Zij pleit voor dagbesteding voor allochtone ouderen voor wie 

eenzaamheid een groot probleem is. De zelforganisaties kunnen volgens haar goed betrokken worden 

bij huisbezoeken. 

 

Wethouder Van der Molen acht het beheer van accommodaties door welzijnsorganisaties van 

wezenlijk belang voor het betrekken van bewoners. Bij uitbesteding aan derden zou het een 

verhuurbedrijf worden met meer oog voor de huurpenningen dan voor de belangen van bewoners. De 

meeste gebouwen zijn overigens geen eigendom van de organisaties. De gemeente subsidieert een deel 

van de huurlasten. Ze doen er wel veel aan de bezetting te verbeteren, maar dat vereist maatwerk. Een 

peuterspeelzaal kun je niet voor andere doeleinden verhuren. Ook is het van belang stadsbreed tot een 

goede afspraak over verhuurtarieven te komen. Elk gebouw heeft zijn eigen verhaal en sommige 

huurders kunnen wellicht meer betalen. Dat moet allemaal goed afgewogen worden. Meer verhuur 

betekent overigens ook meer exploitatiekosten. 

De oorzaken van maatschappelijk onvrede kom je volgens haar vooral op het spoor als je met de 

mensen aan het werk bent om oplossingen te vinden, niet door het verrichten van het zoveelste 

onderzoek. De aanwijzing van Vogelaarwijken is gebeurd op basis van data per postcode. Daarom zijn 

de wijken in Haarlem toen buiten de boot gevallen, iets waar zij overigens niet rouwig om is. Nu kan 

men meegaan in andere regelingen. 

Over budgetten komt men in een later stadium te spreken. Zij acht de regierol een gemeentetaak. Uit 

haar structureel overleg met de ouderenorganisaties heeft zij veel informatie gekregen over hun 

activiteiten, die zij dan vervolgens weer kan laten doorgeven via andere kanalen. De gemeente kan 

volgens haar het beste de sociale kaart in de gaten houden. Uit een ander door de gemeente 

georganiseerd overleg rond ouderenbeleid heeft zij geleerd dat de corporaties veel ervaring hebben 

met huisbezoeken waarop kan worden ingehaakt.  

 

De voorzitter constateert dat de commissie de ingeslagen richting grotendeels steunt. De wethouder 

en haar staf kunnen de nota verder langs deze lijnen uitwerken. 

 

9. Rondvraag 

 

De heer Vreugdenhil informeert of de vergoedingen voor ID-banen geïndexeerd zijn. 
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Wethouder Van der Molen zal dit laten nazoeken en later beantwoorden. 

 

De heer Pen heeft signalen gekregen dat de communicatie met bewoners rond de komst van de RIBW 

aan de Kruisweg niet optimaal is verlopen. Mensen voelen zich overvallen. 

Wethouder Van der Molen zegt dat de procedure hetzelfde verlopen is als bij de Herberg. Bewoners 

worden voorgelicht over de komst en veiligheidsplannen en dergelijke. Bij dit soort stadsoverstijgende 

voorzieningen wordt nooit een inspraakprocedure gevolgd, omdat ze dan nooit ergens komen, terwijl 

ze wel noodzakelijk zijn. Zij nodigt de heer Pen van harte uit voor de informatieavond. Zij zou zijn 

aanwezigheid daar op prijs stellen. 

 

Mevrouw Özegul informeert naar de terugkoppeling van de segregatieconferentie. 

Wethouder Divendal zegt dat binnen twee weken een verslag met een aanbiedingsbrief te verwachten 

valt. 

 

Mevrouw Van Zetten vraagt hoe het staat met het business center en de komst van de 

sportgerelateerde organisaties. 

Wethouder Divendal zegt dat hij vorige week gesproken heeft met de ontwikkelaar CRA over de 

verdere afwikkeling van de grondafname na de vaststelling van het bestemmingsplan. 

 

10. Agenda komende commissievergadering(en) 

Komt volgende week aan de orde. 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.10 uur. 


